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Masta Tarn ławia 

| "Zgodnie z $ 76 ust. 3 Statutu Gminy Miejskiej Jarosław nagranie dźwiękowe z obrad 
LXI sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 marca 2023 r. 

— stanowi załącznik nr 1 do protokołu - 

OA.0002.3.2023 

Protokół nr LXI/2023 
z LXI sesji Rady Miasta Jarosławia 

Jarosław, dnia 27 marca 2023 roku 

Sala Narad UM - Rynek 1, Ratusz 

Ad I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obrady LXI sesji Rady Miasta Jarosławia VIII kadencji (2018—2023) otworzył o godz. 9.06 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka. Po powitaniu oświadczył, iż sesja została 

zwołana w oparciu o art. 20 ust. | ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 
$53 ust. 2 Statutu Gminy Miejskiej Jarosław. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 18 radnych, co stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

W obradach uczestniczyli również: 

Burmistrz Miasta — Waldemar Paluch 
Zastępca Burmistrza — Dariusz Tracz 

Sekretarz Miasta — Magdalena Kapusta 
Skarbnik Miasta — Anna Gołąb 

Radca Prawny — Mariusz Prychocin 
Dyrektorzy jednostek podległych: MOPS, MOSiR, CKiP 
Przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych = 

Zbigniew Guzowski 
Prezes Jarosławskiego Stowarzyszenia Oświaty i Promocji Zdrowia — Teresa 

Krasnowska 
9. Przewodniczący Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością 

Intelektualną Koło w Jarosławiu — Mariusz Mituś 
10. Prezesi Spółek: PGKiM, PWiK 
11. Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miasta 

(lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 
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Ad II. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że porządek obrad wraz 

z projektami uchwał został radnym przesłany elektronicznie w poniedziałek tj. 20 marca br. Do 
porządku obrad wpisano 16 projektów uchwał i projekt apelu w sprawie obrony dobrego 
imienia św. Jana Pawła II. 22 marca br. tj. w środę, elektronicznie przesłano wymieniony 
projekt uchwały na druku nr 8, a 24 marca br. w piątek radni otrzymali dodatkowe projekty 

uchwał na drukach nr 17, 18, 19 i 20 oraz wymieniony załącznik nr 1 do projektu uchwały na 
druku nr 16 w sprawie WPF. 

Proponowany porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Il. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 
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III. 

Iv. 

VI. 
D 

2) 

3) 

5) 
6) 
1) 
8) 
9) 

Podziękowanie Pani Teresie Krasnowskiej za wieloletnie przewodniczenie 

Sztabowi 213 Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
Prezentacja 40-letniego dorobku Polskiego Stowarzyszenia na rzecz Osób 
z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Jarosławiu. 
Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 lutego 2023 r. 

Podjęcie uchwał: 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 
w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy 

Miejskiej Jarosław, 
w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, 

w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. „Skuteczne 
wdrożenie programu ochrony powietrza dla województwa podkarpackiego 
z uwzględnieniem problemu ubóstwa energetycznego: „Podkarpackie — żyj i oddychaj” 

— LIFE PODKARPACKIE, 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

10) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
11) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
12) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 

2023 rok, 

14) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

15) w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok 
budżetowy 2023 w związku z realizacją projektu pn. „ROZBUDOWA DROGI 

GMINNEJ KLASY „L” NR 111320R UL. PEŁKIŃSKIEJW JAROSŁAWIU OD KM 

0+935,90” w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach naborów 
wniosków na 2023 rok, 

16) w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 rok. 

VII 
VIII. 

IX. 

X. 

XI. 

XII. 
XIII. 

Przyjęcie apelu w sprawie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II. 

Informacja na temat rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta 

Jarosław. Omówienie działalności MOPS: 
a) sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jarosławiu za 2022 

rok, 
b) sprawozdanie z realizacji Programu „Jarosławska Karta Seniora” za rok 2022, 

c) sprawozdanie z realizacji Programu „Jarosławska Karta Dużej Rodziny” za rok 2022, 
d) sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny dla Gminy Miejskiej Jarosław za rok 

2022. 

Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta 

Jarosławia za rok 2022. 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza 
z wykonania uchwał Rady. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

Wolne wnioski i informacje. 
Zakończenie obrad. 
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-porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu, 

-pismo znak: OA.0002.3.2023 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu, 
-ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Na pytanie, czy ktoś z obecnych, chce zgłosić jeszcze jakiś wniosek do ww. porządku obrad, 
Burmistrz Miasta Waldemar Paluch poprosił o wprowadzenie dodatkowych projektów 

uchwał na druku nr 17 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 
rok, na druku nr 18 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, na druku nr 19 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycia nieruchomości oraz na druku nr 20 w sprawie wyrażenia 

zgody na zamianę nieruchomości. Ponadto, zawnioskował o zmianę kolejności procedowania 

projektu uchwały na druku nr 16, tj. aby był on rozpatrywany na końcu po wszystkich 

projektach uchwał. 

Wobec braku innych zgłoszeń Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poddał pod 
głosowanie: 

a wniosek o wymianę projektu uchwały na druku nr 8 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 18 radnych przy głosach: 
„za”- LÓ, 

„przeciw ” — 1, 

„wstrzymał się” — I 

przyjęła ww. wniosek. 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 

s wniosek Burmistrza Miasta Waldemara Palucha o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowego projektu uchwały na druku nr 17 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 18 radnych przy głosach: 

„ZA = 13, 
„przeciw ” — 1, 

„wstrzymał się” — 2 

przyjęła ww. wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały na druku nr 17 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

a wniosek Burmistrza Miasta Waldemara Palucha o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowego projektu uchwały na druku nr 18 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 18 radnych przy głosach: 

„za”- 15, 

„przeciw ” — 2, 

„wstrzymał się” — 1 

przyjęła ww. wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały na druku nr 18 
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-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

sa wniosek Burmistrza Miasta Waldemara Palucha o wprowadzenie do porządku 
obrad dodatkowego projektu uchwały na druku nr 19 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycia nieruchomości 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 18 radnych przy głosach: 

„Sł 17, 

„przeciw” — 1, 

„wstrzymał się” — brak 

przyjęła ww. wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały na druku nr 19 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 

m wniosek Burmistrza Miasta Waldemara Palucha o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowego projektu uchwały na druku nr 20 w sprawie wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 18 radnych przy głosach: 

„za ”- 16, 

„przeciw ” — brak 

„wstrzymał się ” — brak 

przyjęła ww. wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały na druku nr 20 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr ll do niniejszego 

protokołu. 

u wniosek Burmistrza Miasta Waldemara Palucha o zmianę kolejności 
rozpatrywania projektu na druku nr 16, tj. aby był on rozpatrywany na końcu po 

wszystkich projektach uchwał. 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 18 radnych przy głosach: 
„za IT, 

„przeciw ” — brak 

„wstrzymał się ” — brak 

przyjęła ww. wniosek i dokonała zmiany kolejności procedowania projektów uchwał 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

Uwzględniając przyjęte poprawki Rada Miasta w obecności 18 radnych 

ustaliła, że porządek obrad w dniu 27 marca 2023 r. 

będzie się przedstawiał następująco: 

Proponowany porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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II. 
III. 

Iv. 

VI. 

VII. 
VIII. 

IX. 

Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Podziękowanie Pani Teresie Krasnowskiej za wieloletnie przewodniczenie 
Sztabowi 213 Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

Prezentacja 40-letniego dorobku Polskiego Stowarzyszenia na rzecz Osób 

z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Jarosławiu. 
Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 lutego 2023 r. 

Podjęcie uchwał: 
|) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy 
Miejskiej Jarosław, 

3) w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, 

4) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. .„„Skuteczne 
wdrożenie programu ochrony powietrza dla województwa podkarpackiego 
z uwzględnieniem problemu ubóstwa energetycznego: „Podkarpackie — żyj i oddychaj ” 

— LIFE PODKARPACKIE, 
5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
6) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

8) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok 
(wymieniony druk), 

9) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

10) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
11) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
12) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 
2023 rok, 

14) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok. 
15) w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok 

budżetowy 2023 w związku z realizacją projektu pn. „ROZBUDOWA DROGI 

GMINNEJ KLASY „L” NR 111320R UL. PEŁKIŃSKIEJW JAROSŁAWIU OD KM 
0+935,90” w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach naborów 
wniosków na 2023 rok, 

17/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
18/ w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
19/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycia nieruchomości, 
20/ w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

16) w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 rok. 
Przyjęcie apelu w sprawie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II. 

Informacja na temat rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta 
Jarosław. Omówienie działalności MOPS: 
a. sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jarosławiu za 2022 

rok, 

b. sprawozdanie z realizacji Programu .„Jarosławska Karta Seniora” za rok 2022, 

c. sprawozdanie z realizacji Programu „Jarosławska Karta Dużej Rodziny” za rok 2022, 
d. sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny dla Gminy Miejskiej Jarosław za rok 

2022. 

Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta 
Jarosławia za rok 2022. 
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m Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza 
z wykonania uchwał Rady. 

XI. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

XII. Wolne wnioski i informacje. 
XIII. Zakończenie obrad. 
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Ad IM. Podziękowanie Pani Teresie Krasnowskiej za wieloletnie 

przewodniczenie Sztabowi 213 Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka i Burmistrz Miasta Jarosławia Waldemar 
Paluch złożyli podziękowanie Pani Teresie Krasnowskiej — Prezesowi Jarosławskiego 
Stowarzyszenia Oświaty i Promocji Zdrowia oraz wieloletniej szefowej Jarosławskiego Sztabu 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, za ogromne zaangażowanie i włożony wysiłek 
w wieloletnią pracę 213 Sztabu WOŚP. Od początku pracy Sztabu tj. od roku 2005, w kwestach 
uzyskano łącznie kwotę 1 437 914,32 złotych, która została przekazana na konto Fundacji 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. W jarosławskich placówkach służby zdrowia 
Fundacja Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy umieściła sprzęt wartości 1 793 497,04 zł. 
Ponadto realizowane są programy, których beneficjentami są mieszkańcy miasta Jarosławia 
1 powiatu. 

Ad IV. Prezentacja 40-letniego dorobku Polskiego Stowarzyszenia na rzecz 

Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Jarosławiu. 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób 
z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Jarosławiu — Mariusz Mituś dziękując 
władzom samorządowym za okazane na przestrzeni lat wsparcie działalności kierowanej przez 
niego placówki, dokonał prezentacji 40-letniego dorobku. Mówił, iż utworzenie struktury 

kompleksowego wsparcia osób z niepełnosprawnością intelektualną w jego obecnym kształcie, 
nie byłoby możliwe bez życzliwości i przychylności władz samorządowych, w tym Rady 
Miasta i Burmistrza, dzięki którym można cieszyć się nowoczesną infrastrukturą i realizować 

kolejne zamierzenia służące lokalnej społeczności. 

Ad V. Przyjęcie protokołu z: 
u LXsesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 lutego 2023 r. 

Przewodniczący Rady Szczepan Łąka poinformował, że zgodnie z $ 76 ust. 2 protokół 
z LX sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 lutego 2023 r. był dostępny w Biurze Rady, tak 

więc Radni zainteresowani jego treścią, mogli się z nim zapoznać. Na pytanie 
Przewodniczącego, czy ktoś z obecnych, wnosi do ww. dokumentu, nikt nie wniósł uwag. 

O godz. 9.45 obrady opuścił radny Sebastian Kogut. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z: 

» LX sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 lutego 2023 r. 
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Rada Miasta w obecności 17 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za”-— 15, „przeciw ” — brak, „wstrzymał się” — 2 
przyjęła protokół z LX sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 lutego 

2023 r.- raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu 

O godz. 9.48 na obrady powrócił radny Sebastian Kogut. 

Ad IV. Podjęcie uchwał: 
1/ w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy - projeki stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu. 

O godz. 9.47 obrady opuścił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 9.49 na obrady powrócił radny Jarosław Litwiak. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że projekt uchwały 

dotyczy części nieruchomości (o pow. 0,0110 ha) oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków 
miasta Jarosławia obręb 4 jako działka nr  3204/1 o powierzchni 0,0911 ha oraz 
części nieruchomości (o powierzchni 0,0165 ha) oznaczonej w operacie ewidencji gruntów 
i budynków miasta Jarosławia obręb 4 jako działka nr 3205/118 o powierzchni 0,5650 ha, na 

których znajduje się ogródek warzywno—rekreacyjny. Dzierżawca który posiadał na ten teren 3 

letnią umowę dzierżawy złożył ponownie wniosek o zawarcie umowy dzierżawy 
z przeznaczeniem na ogródek warzywno—rekreacyjny. Zgodnie z art 18 ust. 2 pkt9 lit. a ustawy 
o samorządzie gminnym (Dz.U.2023.40.) i art. 37 pkt 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami 

(Dz. U. 2021. 344) na zawarcie kolejnej umowy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na 
czas nieoznaczony wymagana jest Uchwała Rady Miasta Jarosławia, pozwalająca na 

wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Radny Mariusz Walter i radny Wiesław Strzępek poprosili o wyjaśnienie: 

e wczyim użytkowaniu są pozostałe grunty otaczające przedmiotową nieruchomość, 

e dlaczego część działki nie jest dzierżawiona, po to by zwiększyć dochody miasta, 

e wjaki sposób odbywa się dojazd do działek, o których mowa w projekcie uchwały na 
druku nr 1. 

W odpowiedzi Dyrektor Wydziału GKN Grażyna Strzelec tłumaczyła, że: 

e dwie działki będące w środku nieruchomości są użytkowane jako ogródek warzywny, 

e nieruchomości stanowiące własność Gminy Miejskiej zabudowane są garażami, 
a pozostała część znajduje się w stanie naturalnym, tzn. nie jest wykorzystywana, 

dojazd do działek jest zapewniony i odbywa się od ul. Głębokiej, 

przedmiotowa nieruchomość to w części skarpa, dlatego dzierżawa tego terenu nie jest 
możliwa. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 1. 
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Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —16, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 2 
podjęła uchwałę Nr 823/LX1/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości oraz_na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego _ trybu zawarcia umowy dzierżawy - raport 
z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu, 
uchwała Nr 823/LX1/2023 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

2/ w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Miejskiej 

Jarosław - projekt stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że na wniosek 
Burmistrza Miasta Jarosławia Wojewoda Podkarpacki zarządzeniem 260/2022 z dnia 

23.12.2022 r. wyraził zgodę na darowiznę na rzecz Gminy Miejskiej Jarosław działki nr 2365 

o pow. 0,0475 ha położonej w Jarosławiu w obrębie nr 4, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa. Uzasadnieniem wniosku był stan faktyczny działki oraz jej przeznaczenie 
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Zagospodarowanie przedmiotowej 
działki na parking miejski poprawi ilościowo zaplecze parkingowe w obszarze Starego Miasta. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radny 

Wiesław Strzępek, radny Piotr Kozak i wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy 

pytając: 
e czy planowany parking będzie ogólnodostępny dla mieszkańców, a jeśli tak, to czy 

będzie płatny i w jakiej wysokości, 

e dlaczego dopiero teraz podejmuje się działania związane z urządzeniem parkingu, skoro 

wiadomo, że już od dawna są problemy z miejscami postojowymi w mieście, 

e czy mieszkańcy będą musieli ponieść koszty w związku z tym, że darowana 
nieruchomość jest zaniedbana, 

e o konkretne plany dotyczące przedmiotowej nieruchomości (kosztorys, cennik, termin 
realizacji, nakłady, itp.), 

czy sprawdzono księgi wieczyste pod kątem ograniczenia niniejszej nieruchomości, 

e czy w budżecie miasta na 2023 rok są przewidziane środki finansowe na budowę 
parkingu, o którym mowa. 

Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy wyraziła zadowolenie, że pod obrady sesji trafił 
projekt uchwały związany z utworzeniem parkingu. Oświadczyła, że będzie to z korzyścią, 

zwłaszcza dla przedsiębiorców prowadzących działalność na hali targowej oraz mieszkańców 
robiących w tym miejscu zakupy. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Mieniem Komunalnym i Ochrony 

Środowiska Grażyna Strzelec oświadczyła, że: 

a w chwili obecnej zamierza się nabyć grunt, a dopiero później będą podejmowane 

konkretne decyzje, 
a w planie zagospodarowania teren ten przewidziany jest tylko i wyłącznie pod parking, 
a stan prawny nieruchomości, na której ma być parking, nie był uregulowany, 

a wykonano synchronizację, próbowano skomunalizować grunty, ale nie uzyskano na to 
zgody wojewody, 

a wojewoda zaproponował wystąpienie Gminy o darowiznę i takową uzyskano, 

" przyjęcie darowizny oznacza, że miasto ma obowiązek zagospodarowania tego terenu 
zgodnie z przeznaczeniem w ciągu 2 lat i jeśli tego nie zrobi, to grunt podlega zwrotowi, 
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« wykonanie dokumentacji na tym etapie nie może zostać zlecone, gdyż Gmina nie 

dysponuje jeszcze tym gruntem, 
u przed dokonaniem jakiejkolwiek transakcji sprawdzane są księgi wieczyste. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 2. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —16, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę Nr 824/LX1/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 
przyjęcie darowizny nieruchomości na_ rzecz _Gminy Miejskiej 
Jarosław — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do 

niniejszego protokołu, uchwała Nr 824/LX1I/2023 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 

3/ w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej - projekt stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że z wnioskiem 

o nadanie nazwy dla drogi wystąpili zgodnie jej wszyscy współwłaściciele. Zaproponowali 
nazwę „Jaśminowa” — nawiązującą tematycznie do położonej w pobliżu innej drogi 
wewnętrznej — ul. Lawendowej. Propozycja została pozytywnie zaopiniowana przez Radę 
Dzielnicy nr VI. 

Opinię Komisji Infrastruktury Społecznej przedstawił Przewodniczący Komisji Jarosław 
Litwiak. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Jarosław  Litwiak 

i wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót pytając: 

e czy droga wewnętrzna, której ma zostać nadana nazwa, posiada przyłącz do kanalizacji 
sanitarnej, a jeśli nie, to kiedy to nastąpi, 

e czy rozważano, by przedmiotowa droga była ogólnodostępna dla wszystkich. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Mieniem Komunalnym i Ochrony 
Środowiska Grażyna Strzelec oświadczyła, że: 

a projekt uchwały został przygotowany na wniosek osób fizycznych, posiadających 
udział w tej drodze, 

u nie badano na tym etapie innych spraw związanych z drogą, ale najprawdopodobniej 
teren ten nie jest jeszcze skanalizowany, 

u  współwłaściciele drogi nie wystąpili do Gminy o przekazanie tej drogi, tylko o nadanie 
jej nazwy. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 3. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —18, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę Nr 825/LX1/2023 w sprawie nadania nazwy drodze 
wewnętrznej — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 21 
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do niniejszego protokołu, uchwała Nr 825/LX1/2023 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu 

znani z enea ona zerze ei 

4/ w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. .. Skuteczne wdrożenie 

programu ochrony powietrza dla województwa podkarpackiego z uwzględnieniem problemu 

ubóstwa energetycznego: „Podkarpackie — żyj i oddychaj” — LIFE PODKARPACKIE - projekt 
stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

O godz. 10.15 obrady opuścił radny Sebastian Kogut i radny Piotr Baran. 

O godz. 10.19 na obrady powrócił radny Sebastian Kogut i radny Piotr Baran. 

O godz. 10.19 obrady opuścił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 10.21 na obrady powrócił radny Jarosław Litwiak. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że program LIFE 
(Program Działań na Rzecz Środowiska i Klimatu) to jedyny instrument finansowy Unii 
Europejskiej poświęcony wyłącznie współfinansowaniu projektów z dziedziny ochrony 

środowiska, w tym przyrody oraz wpływu człowieka na klimat i dostosowania się do jego 
zmian. Jego głównym celem jest wspieranie procesu wdrażania wspólnotowego prawa 

ochrony środowiska, realizacja unijnej polityki w tym zakresie, a także identyfikacja 
i promocja nowych rozwiązań dla problemów dotyczących środowiska i klimatu. Projekt 
„LIFE Skuteczne wdrożenie programu ochrony powietrza dla województwa podkarpackiego 
z uwzględnieniem problemu ubóstwa energetycznego: „Podkarpackie —żyji oddychaj” 
będzie realizowany przez Województwo Podkarpackie (koordynator) wraz z partnerami 
(samorządami). Głównym celem projektu LIFE jest efektywne wdrożenie Programu ochrony 

powietrza dla województwa podkarpackiego, z uwzględnieniem problemu ubóstwa 
energetycznego. W ramach projektu LIFE zostaną przeprowadzone działania, których 
skonkretyzowanie nastąpi podczas przygotowania pełnej wersji wniosku dla projektu LIFE. 
Działania te mają realizować założone w koncepcji projektu szczegółowe cele: 

a) ograniczenie skutków ubóstwa energetycznego mieszkańców województwa 
podkarpackiego; 
b) stworzenie i wdrożenie lokalnego systemu racjonalnego zarządzania energią; 

c) podniesienie poziomu świadomości mieszkańców województwa podkarpackiego na temat 
jakości powietrza w zakresie ekologii i znaczenia efektywności energetycznej; 

d) efektywniejsze wykorzystanie narzędzi planistycznych do poprawy jakości powietrza 
w miastach. 

Mając na uwadze umożliwienie realizacji ww. projektu Gminie Miejskiej Jarosław podjęcie 
niniejszej uchwały jest niezbędne i uzasadnione. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radna Wanda Czerwiec, radny Wiesław 

Strzępek, radny Jarosław Litwiak, radny Piotr Kozak, radny Marcin Nazarewicz i radna 

Dorota Batiuk-Jankiewicz pytając: 

e czy w kontekście definicji ubóstwa energetycznego przeprowadzono na terenie Gminy 
audyt z tym związany, 

e czy doradca energetyczny, o którym mowa w projekcie uchwały — to dodatkowy etat 
w Urzędzie, czy też nie, 

e jakie będzie źródło finansowania doradcy energetycznego, czy będzie to etat zamknięty 
na okres 6 lat, a więc na czas trwania projektu, 

e jak miasto będzie walczyć z ubóstwem energetycznym, 
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e z czego wynika zaproponowany okres 6 lat, skoro cały program jest realizowany 

w okresie 10-letnim, 

e czymieszkańcy, którym wyłączono lampy przy ich posesjach, będą zwolnieni z podatku 
od nieruchomości, 

e czy Burmistrz Miasta zamierza zmienić sposób zarządzania miastem w kontekście 
artykułu opublikowanego w Kalejdoskopie Jarosławskim, sugerującym mieszkańcom 

sposoby oszczędzania. 
Radna Dorota Batiuk-Jankiewicz podkreśliła, że ubóstwem nie są dotknięci jedynie 

mieszkańcy, ale i samorząd. 
Odpowiedzi udzielała Dyrektor Wydziału BSFiOI Edyta Pytko tłumacząc, że: 

s w ramach projektu przewiduje się doradcę energetycznego, ale na ten moment nie ma 

wytycznych z Urzędu Marszałkowskiego, czy to ma być nowa osoba, czy pracownik 
przesunięty w ramach Urzędu, 

a doradca energetyczny musi posiadać odpowiednie kwalifikacje, 

u nie został przeprowadzony żaden audyt, ani też takiego nie robiła żadna z Gmin 
uczestniczących w projekcie, 

« Gmina Miejska Jarosław uczestniczy w projekcie na zaproszenie Urzędu 

Marszałkowskiego, 

u _ przewiduje się finansowanie projektu przez okres 6 lat, 

a przedłożony projekt jest intencyjny i daje Gminie Miejskiej Jarosław impuls do 
działania z Urzędem Marszałkowskim, 

a praca doradcy energetycznego będzie między innymi polegała na zdiagnozowaniu 

sytuacji mieszkańców, 
u nie ma jeszcze dokładnego harmonogramu z Urzędu Marszałkowskiego, który będzie 

go wyznaczać, 
«a wtym konkretnym projekcie Urząd Marszałkowski wyznaczył czas finansowania etatu 

doradcy na okres 6 lat, 
«a projekt uchwały dotyczy skutecznego wdrożenia programu ochrony powietrza dla 

województwa podkarpackiego, z którym można się zapoznać, a szczegółowe działania 
będą podejmowane w kolejnych etapach. 

O godz. 10.28 obrady opuścił radny Marcin Nazarewicz. 

O godz. 10.29 na obrady powrócił radny Marcin Nazarewicz. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 4. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —15, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 3 

podjęła uchwałę Nr 826/LXI/2023 w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia do_ realizacji projektu pn. „Skuteczne wdrożenie 
programu ochrony powietrza dla województwa podkarpackiego 
z uwzględnieniem problemu ubóstwa energetycznego: „Podkarpackie 
— żyj i oddychaj” — LIFE PODKARPACKIE - raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
826/LX1/2023 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu 
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5/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że zmiany 

w budżecie miasta na rok 2023 wprowadza się w związku z przyznaniem dotacji przez 
Ministerstwo Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu na realizację zadania pt. Program 
powszechnej nauki pływania "Umiem Pływać" ze środków Funduszu Zajęć Sportowych dla 
Uczniów w wysokości 10 000zł. Łączna wartość zadania zaplanowanego do realizacji 

w bieżącym roku to kwota 29000 zł. Wkład własny miasta w wysokości 19000 zł przeznaczony 
jest na: 

l) udostępnienie pływalni na zaplanowane zajęcia (16800zł - wkład własny 
niepieniężny), 

2) pokrycie kosztów obsługi instruktorskiej (2 200 zł). 

Dofinansowanie Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu przeznaczone jest 
na pokrycie kosztów obsługi instruktorskiej. Program nie przewiduje pobierania opłat od 
uczestników zajęć sportowych, dlatego dla uczniów zajęcia prowadzone będą bezpłatnie. 

Zgodnie z zapisami ujętymi w złożonym wniosku zajęcia planowane są w okresie kwiecień - 
grudzień 2023. W programie w 7 grupach udział weźmie 105 dzieci z klas I-III. Łącznie 
przeprowadzonych zostanie 140 godzin zajęć. Proponuje się, aby kwotę wkładu własnego 
pokryć z środków ujętych w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 r. z przeznaczeniem na 

udzielenie dotacji dla Prywatnego Bajkowego Przedszkola w Jarosławiu na dzieci posiadające 
orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego. Z, uwagi na fakt, iż w miesiącach styczeń - 
marzec br. faktyczna liczba dzieci realizujących wychowanie przedszkolne w w/w placówce 
jest niższa aniżeli liczba ujęta we wniosku o udzielenie dotacji na rok 2023 zaistniała 
możliwość zmniejszenia zaplanowanych środków. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Opinię Komisji Infrastruktury Społecznej przedstawił Przewodniczący Komisji Jarosław 
Litwiak. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz 

i wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy pytając: 

e czy otrzymana dotacja jest na cały rok 2023, czy też na rok szkolny, 

e czy nie można było znaleźć innego źródła finansowania realizacji zadania pn. Program 
powszechnej nauki pływania "Umiem Pływać", 

e na jaką liczbę dzieci z potrzebami kształcenia specjalnego wnioskowano i jaki jest 
miesięczny koszt, jeśli chodzi o jedno dziecko, 

e czy rozliczenia miesięczne opierają się na faktycznej liczbie dzieci, czy też jest to 
dotacja zaplanowana na cały rok, 

e czy prawdą jest, że temperatura wody w jarosławskim basenie została obniżona. 

Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch oraz Dyrektor Wydziału 
Oświaty i Sportu Renata Chlebowska tłumacząc, że: 

u dyrektorzy placówek planują budżet roczny od września do końca listopada, 
u jeśli w budżecie zostały pieniądze na dzieci z potrzebami kształcenia specjalnego — to 

oznacza, że było ich mniej niż zakładano i nie pojawiły się w przedszkolach, 
a zdecydowano, że uzyskana pula środków z dzieci z potrzebami kształcenia specjalnego 

powinna zostać również przeznaczona na gimnastykę korekcyjną dzieci, 
u jeśli szkoła prywatna lub przedszkole występuje do Gminy z wnioskiem o konkretną 

ilość dzieci — to na tę konkretną ilość dzieci wypłacane są środki finansowe, jeżeli tych 

dzieci będzie więcej — to należy dopłacić, a jeśli mniej — to należy zmniejszyć dotację, 
a przez to uwolnić środki, 
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a informacja o programach pojawiła się pod koniec roku, a budżet miasta planowany był 
wcześniej. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 5. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —18, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę Nr 827/LX1/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok _— raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
827/LXU/2023 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 

6/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że wprowadzenie 
zmian w budżecie miasta na rok 2023 jest konsekwencją przyznania dotacji przez Ministerstwo 

Sportu i Turystyki na realizację zadania pt. "Zajęcia sportowe z elementami gimnastyki 
korekcyjno - kompensacyjnej" ze środków Funduszu Zajęć Sportowych dla Uczniów. Łączna 
wartość zadania wynosi 22 000 zł, w tym dofinansowanie Ministerstwa Sportu i Turystyki — 

11 000 zł (50 % wartości zadania). W/w środki przeznaczone są na pokrycie kosztów obsługi 
instruktorskiej oraz zakup pomocy do zajęć. Zgodnie z zapisami ujętymi we wniosku 

o dofinansowanie zadania zajęcia zaplanowane zostały w okresie kwiecień - grudzień 2023 r. 
W programie w 13 grupach udział weźmie 183 uczniów szkół podstawowych Gminy Miejskiej 
Jarosław. Łącznie przeprowadzonych zostanie 325 godzin zajęć. Program nie przewiduje 

pobierania opłat od uczestników zajęć sportowych, tak więc dla uczniów zajęcia prowadzone 
będą bezpłatnie. Proponuję się, aby kwotę wkładu własnego pokryć z środków ujętych 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023r. zprzeznaczeniem na udzielenie dotacji dla 
Prywatnego Bajkowego Przedszkola w Jarosławiu na dzieci posiadające orzeczenie o potrzebie 
kształcenia specjalnego. Z uwagi na fakt, iż w miesiącach styczeń - marzec br. faktyczna liczba 

dzieci realizujących wychowanie przedszkolne w w/w placówce jest niższa aniżeli liczba ujęta 
we wniosku o udzielenie dotacji na rok 2023 zaistniała możliwość zmniejszenia 
zaplanowanych środków. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Opinię Komisji Infrastruktury Społecznej przedstawił Przewodniczący Komisji Jarosław 
Litwiak. Komisja wydała opinię pozytywną. 

O godz. 11.04 obrady opuściła wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót. 

O godz. 11.09 obrady opuścił radny Witold Duszyński. 

O godz. 11.10 obrady opuściła radna Magdalena Cisek-Skiba. 

O godz. 11.08 na obrady powróciła wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót. 

O godz. 11.13 na obrady powróciła radna Magdalena Cisek-Skiba. 

O godz. 11.14 na obrady powrócił radny Witold Duszyński. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radny 
Wiesław Strzępek i radny Piotr Kozak pytając: 

e o ile dzieci wnioskowano oraz jaka jest miesięczna wysokość dotacji na jedno dziecko, 
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e dlaczego Przewodniczący nie reaguje na to, jak Burmistrz obraża Radę Miasta mówiąc, 

że gdyby nie było dokonywanych przesunięć w budżecie — to Rada Miasta nie miałaby 

co robić, 

e czy faktycznie temperatura wody na krytej pływalni została obniżona, 

dlaczego w wypowiedziach Burmistrza występują nieścisłości, co do kwestii 
utraconych dochodów z PIT. 

Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch, Przewodniczący Rady Miasta 
Szczepan Łąka oraz Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Jarosławiu Jacek 

Stalski tłumacząc, że: 
a nabór do programu odbywa się co roku, chociaż jest to projekt wieloletni, 
a jeśli nie byłoby projektów uchwał wprowadzających zmian w budżecie — to Rada 

Miasta nie miałaby co robić, 

s wyrównanie, które przyszło pod koniec roku, nie jest tarczą inflacyjną, ale 
wyrównaniem z PIT-u za 2022 rok utraconych dochodów przez ostatnie dwa lata, 

s temperatura wody na basenie nie jest obniżana, ponieważ musi spełniać określone 
parametry, narzucone przez system i obowiązujące przepisy prawa, jednostka jest 
systematycznie kontrolowana w tym zakresie, 

a woda na basenie wynosi od 24 do 280 C, w niecce rekreacyjnej nie spada poniżej 280C, 
ale mogą być wyjątki w czasie, gdy woda jest wymieniana (od 1 do 1,5'C niższa). 

O godz. 11.20 obrady opuścił radny Sebastian Kogut. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 6. 

Rada Miasta w obecności 17 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach. „za” —17, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę Nr 828/LXI/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
828/LX1/2023 stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 

znin n nnn n znana z noe ooo zzz eoze 

7/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że zgodnie 
z otrzymaną informacją Ministra Finansów, na podstawie art. 33 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 13 

listopada 2003 r. o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, zwiększona została dla 
Miasta Jarosławia część oświatowa subwencji ogólnej na rok 2023 o kwotę 71 740,00 zł. 

Wielkość subwencji przyjęto na podstawie kwot wynikających z ustawy budżetowej na rok 
2023 z dnia 15 grudnia 2022 r. 
Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 

Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radna Dorota Batiuk-Jankiewicz, radna 

Wanda Czerwiec, radny Marcin Nazarewicz, radny Wiesław Strzępek i radny Piotr 
Kozak pytając: 

e ile ostatecznie wynosi subwencja oświatowa i w jakiej mierze pokryje wydatki miasta, 

e czy w 2022 roku miasto otrzymało wyrównanie subwencji oświatowej, 
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e o dokładną kwotę dochodów pochodzących z poszczególnych grup dochodowych tj. 

PIT, CIT i subwencji, 

e czy była wypłacona Gminie rekompensata z tytułu utraconych dochodów. 

Radni zwracali uwagę. że: 

e oświata jest również inwestycją, która zwróci się w przyszłości, 

e mówienie, że nie wystarcza na pokrycie potrzeb oświatowych w tym roku jest zwykłą 
polityką, bo subwencja nigdy nie pokrywała 100% potrzeb wydatkowych w oświacie, 

jednym z zadań Gminy jest prowadzenie szkół i przedszkoli, 

e subwencja oświatowa przekazywana jest w wysokości przeliczeniowej na jednego 
ucznia, zatem na fakt, że jest ona niewystarczająca ma wpływ obecny niż 

demograficzny i wzrost o 30 % wynagrodzenia dla nauczycieli, 

e wszystkie minimalne pobory zostały podwyższone, spowodowało to spłaszczenie 

wynagrodzeń, bo pracownicy administracji zarabiają tyle samo, co pracownicy 

sprzątający, 
e porównywanie subwencji, jaką gmina uzyskiwała na przestrzeni lat — to czysty 

populizm, gdyż zmieniała się przez ten czas liczba mieszkańców, liczba dzieci 
i wskaźnik przeliczeniowy. 

Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch, Zastępca Burmistrza Dariusz 
Tracz, Dyrektor Wydziału Oświaty i Sportu Renata Chlebowska oraz Skarbnik Miasta 

Anna Gołąb tłumacząc, że: 
« obecnie subwencja oświatowa wynosi 37317 767 zł i pokrywa koszty oświaty 

w granicach 50%, 

a w roku 2022 wydatki wykonano na poziomie 61 043 415 zł; subwencja wyniosła 

32 979,015 zł, 
s wroku 2021 łącznie dochody z PIT, CIT i subwencji wyniosły 81 522 562 zł; w roku 

2022 r. 78 063 988 zł, natomiast plan na 2023 rok zakłada kwotę 79 135 018 zł, 
s w roku 2022 miasto Jarosław otrzymało subwencję w wysokości prawie 33 mln zł, 

przekazywaną w transzach, natomiast ogólnie wydatkowano prawie 62 mln zł, 
s w placówkach oświatowych nie wystarcza pieniędzy na wynagrodzenia. 

O godz. 11.25 na obrady powrócił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 11.27 obrady opuściła radna Anetta Makarska. 

O godz. 11.29 obrady opuściła wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót. 

O godz. 11.31 obrady opuścił radny Piotr Baran. 

O godz. 11.31 na obrady powróciła radna Anetta Makarska. 

O godz. 11.34 na obrady powrócił radny Piotr Baran i wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót. 

O godz. 11.36 obrady opuściła wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy. 

O godz. 11.38 na obrady powróciła wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 7. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —18, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 
podjęła uchwałę Nr 829/LX1/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
829/LX1/2023 stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu 
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8/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok (wymieniony 

druk) - projekt stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że zwiększenie 

dochodów i wydatków o 55 000,00 zł wynika ze zwiększenia wpływów określonych w treści 
projektu uchwały. Środki zostaną wykorzystane zgodnie z wytycznymi zawartymi w Gminnym 
Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii. Zmiana w planie pozwoli na rozstrzygnięcie konkursów zaplanowanych na 2023 
rok. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radny 

Wiesław Strzępek, wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy i radny Piotr Kozak 

pytając: 
e jaki jest powód wymiany projektu uchwały na druku nr 8, gdzie pierwsza jego wersja 

zakładała zwiększenie dochodów o kwotę 450 tys. zł z tytułu opłaty za zezwolenie na 
sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym, a druga wersja projektu 
wskazuje na kwotę 32 tys. zł, 

e o szczegóły dotyczące przeznaczenia kwoty 250 tys. zł na wynagrodzenia bezosobowe, 

jakiej grupie osób tym projektem uchwały zostaną konkretnie zabrane pieniądze na 
wynagrodzenia, 

e z jakich powodów zrezygnowano w szkołach z kursów tańca (czy powodem było brak 
chętnych dzieci, czy instruktorów), 

e co nie zostanie zrealizowane w związku ze zmniejszeniem pieniędzy na zadania pn. 

„Kształtowanie pozytywnych postaw społecznych i promowanie zdrowego stylu życia” 
oraz „Organizowanie kampanii edukacyjnych i imprez trzeźwościowych w zakresie 
profilaktyki alkoholowej”. 

Radni zwracali uwagę. że: 

e niezrozumiałym jest zapis zawarty w $ 1 ust. 2 projektu uchwały, 

e przedstawiony projekt uchwały zabiera właściwie wszystkie środki zabezpieczone na 
paragrafie - wynagrodzenia bezosobowe, podobna sytuacja ma miejsce, jeśli chodzi 

o paragraf na zakup materiałów i wyposażenia oraz paragraf - zakup usług pozostałych, 
a wykonanie z poprzedniego roku pokazuje, że potrzebnych było dużo więcej środków 
finansowych. 

Odpowiedzi udzielali Dyrektor Wydziału Oświaty i Sportu Renata Chlebowska oraz 
Skarbnik Miasta Anna Gołąb tłumacząc, że: 

a _ pierwotnie na podstawie wykonania z roku 2022 wyszacowano kwotę z tytułu opłat za 

handel hurtowy na 500 tys. zł, było to konsultowane z organem nadzoru, który 
zasugerował, aby do projektów uchwał zmieniających budżet po stronie dochodów 

i wydatków włączać jedynie zmiany faktycznie otrzymane — stąd wymiana projektu 
uchwały na druku nr 8, 

a _ budżet po stronie dochodów i wydatków zwiększa się o kwotę 55 tys. zł, 

a  wroku 2022 pojawiły się nadwyżki, z których skorzystano (tańce, robotyka, szachy czy 
też lekkoatletyka i pływanie), natomiast w 2023 roku zrezygnowano z tych zajęć, ale są 
one nadal prowadzone przez nauczycieli w ramach wolontariatu, 

s dodatkowe zajęcia dla dzieci były realizowane w ramach projektów przygotowanych 

przez Wydział Oświaty i Sportu UM i trwały przez 1 rok, były to zajęcia 
nadobowiązkowe, zarówno dla nauczycieli , jak i dla ucznia, 
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m _ przedstawiony projekt uchwały na druku nr 8 nie zabiera pieniędzy dzieciom, bo są one 

przesuwane na organizację wypoczynku letniego, a ponieważ są to pieniądze znaczone, 
nie można ich przekazać na inny cel, 

a kursy tańca w szkołach są prowadzone odpłatnie przez trenerów zewnętrznych, 

e realizacja zadań pn. „Kształtowanie pozytywnych postaw społecznych i promowanie 
zdrowego stylu życia” oraz „Organizowanie kampanii edukacyjnych i imprez 

trzeźwościowych w zakresie profilaktyki alkoholowej” odbywa się na podstawie 

konkursów, więc trudno powiedzieć, jakie podmioty do niego przystąpią i jak ocenione 
zostaną przez komisję konkursową. 

O godz. 11.57 obrady opuściła radna Wanda Czerwiec. 

O godz. 12.00 na obrady powróciła radna Wanda Czerwiec. 

O godz. 12.09 obrady opuścił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 12.12 na obrady powrócił radny Jarosław Litwiak. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 8. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —15, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 3 

podjęła uchwałę Nr 830/LX1/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na_2023 rok — raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
830/LX1/2023 stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu 

Przerwa od godz. 12.16 do 12.55 

Po przerwie z opóźnieniem na obrady przybył radny Piotr Kozak (godz. 12.58). 

9/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że proponuje się 

zmiany w budżecie miasta na 2023 rok poprzez zwiększenie planu wydatków bieżących 
w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska z przeznaczeniem w szczególności 
na dokonywanie opłat zmiennych na rzecz Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie - za usługi wodne, w tym za odprowadzanie do wód - wód opadowych lub roztopowych. 
Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter i radny Marcin Nazarewicz pytając: 

e dlaczego w projekcie uchwały na druku nr 9 zakłada się zabranie 90 tys. zł ze składek 
na ubezpieczenia społeczne, 

e czy pieniądze zabierane są z danego miesiąca, czy w skali całego roku, 

czy wśród osób przebywających na dłuższej nieobecności są członkowie zespołów 
powołanych do realizacji różnych projektów, m.in. norweskiego i czy w takiej sytuacji 
wypłacane są im dodatki, skoro przez ten czas nie uczestniczą w pracach zespołu. 

Skarbnik Miasta Anna Gołąb tłumaczyła, że: 
u zmniejszenie ze składek na ubezpieczenia społeczne wynika z faktu przebywania kilku 

osób na zasiłkach chorobowych, 
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" kwota pomniejszenia wskazana w projekcie nie jest na tyle znaczącą, aby z powodu tej 

zmiany powstały braki w budżecie. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 9. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —15, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 2 

podjęła uchwałę Nr 831/LXI/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
831/LX1/2023 stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu (radna Monika Więckowska nie brała 
udziału w głosowaniu z uwagi na problemy techniczne związane z systemem do głosowania). 

zza... nnn z ae a oe izee 

10/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 
  

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że zwiększenie 
dochodów i wydatków o 30000 zł wynika z planu otrzymania dotacji na realizację 

przedsięwzięcia w ramach programu priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie”. Program będzie 
realizowany ze środków udostępnionych przez (WFOŚiGW) Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. W programie inwestorami będą mieszkańcy - uczestnicy projektu, którzy po 

zrealizowanych robotach rozliczą się z Gminą Miejską Jarosław przedstawiając zapłacone 
rachunki/faktury wraz z protokołami odbioru wykonanych prac. Wymienione dofinansowanie 
dotyczy dwóch podmiotów - mieszkańców Jarosławia (2 x 15 000 zł). 
Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 

O godz. 13.02 obrady opuścił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 13.03 na obrady powrócił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 13.06 obrady opuścił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 13.08 na obrady powrócił radny Sebastian Kogut. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radna Wanda 

Czerwiec, radny Piotr Kozak, radna Dorota Batiuk-Jankiewicz, radny Wiesław Strzępek 
oraz radny Jarosław Litwiak pytając: 

e w jaki sposób mieszkańcy zostali poinformowani o tym, iż mogą przystąpić do 
programu priorytetowego „„Ciepłe Mieszkanie”, 

e czy zgłoszenie się do projektu tylko dwóch mieszkańców, nie oznacza, że zbyt słabo 
została rozpropagowana informacja, 

e czy koszt 15 000 zł obejmował cały zakres prac wykonanych w mieszkaniach, czy tylko 

ich część, 

e czy rozważano propagowanie naboru poprzez ulotki dostarczane mieszkańcom, czyli 

tak jak to było w przypadku informacji o sytuacji finansowej miasta, 

e dlaczego informacji o naborze nie zamieszczono na stronach Kalejdoskopu 
Jarosławskiego, 

e jaki zakres prac przewidziany jest dla beneficjentów w ramach programu „Ciepłe 
Mieszkanie”, 
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e czy miasto musiało wykazać się wkładem własnym do tego przedsięwzięcia, 

dlaczego na Facebooku nie pojawiały się informacje przypominające o naborze, 

czy w związku z ogłoszeniem nowego naboru do dnia 31 grudnia 2023 r., mieszkańcy 

będą informowani o możliwości wzięcia udziału w programie i czy ta informacja będzie 

przypominana, 

e czy małe zainteresowanie mieszkańców udziałem w programie, nie było spowodowane 
wyznaczonym kryterium dochodowym, 

e uzyskane przez miasto dofinansowanie do programu w kwocie 2x15000 zł świadczy 
o tym, iż te dwie osoby, który zgłosiły się do programu, zaliczają się do grupy osób 

najwyżej uposażonych. 

Dyrektor Wydziału BPFiOI Edyta Pytko tłumaczyła, że: 
w ramach projektu prowadzony był nabór i do dnia 9 grudnia ub. roku zgłosiły się tylko 
dwie osoby i na te właśnie dwie osoby wysłano zapotrzebowanie, 

u miasto wnioskowało o konkretną kwotę na mieszkańca, a jeśli ta osoba zechce 

zwiększyć zakres inwestycji w mieszkaniu — to będzie zobowiązana pokryć koszt tych 
dodatkowych prac, 

a akcja o możliwości wzięcia udziału w projekcie była rozpowszechniona poprzez 

ogólnodostępne środki komunikacji z mieszkańcami, tj. bezpośredni kontakt, media 
społecznościowe i stronę internetową, 

a uzyskane dofinansowanie można było przeznaczyć na wymianę m.in. kotła gazowego, 

pompy ciepła, podłączenie do centralnego ogrzewania, wymianę instalacji gazowej, 

stolarki okiennej, itd., 

s z dofinansowania mogły skorzystać trzy grupy beneficjentów w zależności od 
wysokości dochodów, 

a - miasto nie musiało wydatkować pieniędzy w związku z programem, 

s choć wiadomo, że jest już nowy nabór — to na chwilę obecną brak jest szczegółów, które 
można byłoby przekazać mieszkańcom. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 10. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —17, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę Nr 832/LXI/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
832/LX12023 stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu (radny Sebastian Kogut nie brał udziału 
w głosowaniu z uwagi na problemy techniczne związane z systemem do głosowania). 

11/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że Gmina Miejska 
Jarosław w bieżącym roku rozpoczęła realizację projektu pn. Poprawa dostępności poprzez 

budowę windy w Szkole Podstawowej Nr 11 z Oddziałami Integracyjnymi w Jarosławiu - 
przedsięwzięcie grantowe zgodnie z Umową o powierzenie grantu w ramach projektu 

„Dostępny samorząd - granty” realizowanego przez PFRON" . Pozostała, wg stanu na 
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31 grudnia 2022 r. kwota środków - 180 000,00 zł będzie stanowiła przychód roku 2023, który 

będzie źródłem pokrycia deficytu budżetu Miasta Jarosławia. 
Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radny Piotr 

Kozak i radny Wiesław Strzępek pytając: 

e dlaczego w uzasadnieniu do projektu uchwały jest mowa o tym, iż na koniec 2022 roku 
pozostała kwota, skoro Gmina w roku bieżącym, przystąpiła do realizacji projektu, 

e jaki jest rzeczywisty koszt budowy windy w Szkole Podstawowej nr 11, ponieważ co 
jakiś czas pod obrady Rady Miasta przedkładane są projekty uchwał w tym temacie, 

e czy w roku ubiegłym nie została przeniesiona kwota 180 000 zł jako zobowiązanie 
wykraczające poza rok budżetowy. 

Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch, Skarbnik Miasta Anna Gołąb 

oraz Dyrektor Wydziału Infrastruktury Technicznej Magdalena Zarębska- Lorenowicz 
tłumacząc, że: 

e zapis w uzasadnieniu jest właściwy, gdyż realizacja projektu zaczęła się w 2023 roku, 
natomiast pod koniec roku ubiegłego, Gmina otrzymała zaliczkę z PFRON-u 
w wysokości 180 000 zł, stąd konieczność przeniesienia środków na rok bieżący, 

e wpływ konkretnej kwoty na rachunek bankowy nie mógł być wykazany jako 
zobowiązanie, 

e całkowity koszt budowy windy będzie wiadomy po rozstrzygnięciu przetargu, 

e umowa z wykonawcą jest już podpisana, zakres prac opiewa na kwotę 687 000 zł, 
natomiast koszt projektu to wydatek rzędu 29 520 zł. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 11. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —17, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 1 

podjęła uchwałę Nr 833/LX1I/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
833/LX1/2023 stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu 

  12/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 47 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że w związku 
z końcowym etapem realizacji projektu pn. Jarosław — opracowanie dokumentacji w ramach 
wsparcia rozwoju miast (POPT) Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020 

finansowanego w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020, 
rozstrzygnięciem przetargów i określeniem ostatecznych potrzeb na jego realizację, dokonuje 
się aktualizacji budżetu ww. projektu. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter i radny Marcin Nazarewicz pytając: 
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e czy kwota ponad 24 000 zł na wynagrodzenia osobowe pracowników dotyczy osób 
zatrudnionych w Urzędzie Miasta, czy też innych dodatkowo przyjętych do pracy, 

a czy wprowadzone zmiany bilansują się w budżecie i skąd taka rozbieżność w kwotach. 

Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch i Skarbnik Miasta Anna Gołąb 

tłumacząc, że: 
u zgodnie z rozstrzygniętym przetargiem, aktualizowany jest budżet tego projektu, 
u budżet się bilansuje i jest powiązany z dochodami. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji-przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 12. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —15, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 3 

podjęła uchwałę Nr 834/LX1I/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
834/LX1/2023 stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu 

13/ zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 

2023 rok - projekt stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że Gmina Miejska 
Jarosław od2021 roku realizuje projekt pn. .„JarosLove-z miłości do ludzi” w ramach 

Programu Rozwój Lokalny finansowany ze środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego 
Obszaru Gospodarczego i Norweskiego Mechanizmu Finansowego na lata 2014-2021. Projekt 

jest w trakcie realizacji. 

Niniejsza uchwała umożliwi zabezpieczenie planu wydatków majątkowych w zadaniu - Wielki 
Jarmark Jarosławski na zakup jurty na kwotę 54 240 zł. 
Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 

O godz. 13.36 obrady opuściła wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy. 

O godz. 13.37 na obrady powróciła wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radny Piotr 

Kozak, radny Wiesław Strzępek i wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy pytając: 

e dlaczego w dobie kryzysu i wdrażania oszczędności, planuje się przeznaczyć tak duże 

środki finansowe na organizację Wielkiego Jarmarku Jarosławskiego (266 550.12 zł), 
a zczego wynika różnica (ok. I mln zł) w wysokości deficytu miasta, podanego na sesji 

lutowej i teraz w projekcie uchwały na druku nr 13, 
a czy w projekcie pn. „„JarosLove - z miłości do ludzi” był przewidziany zakup jurty za 

kwotę 54 240 zł, 
s skąd wziął się pomysł zakupu jurty, skoro w historii Jarosławia takowe nie 

występowały, 
a dlaczego do tej pory nie podjęto działań związanych z usunięciem stoisk handlowych 

z płyty Rynku, przysłaniających tablice pamiątkowe zasłużonych św. Jana Pawła II oraz 
Marszałka Józefa Piłsudskiego, 
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s czy jurta będzie trwałym elementem zabytkowego Rynku, i w którym jego miejscu 

będzie usytuowana. 
Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch, Skarbnik Miasta Anna Gołąb, 

Dyrektor Wydziału BPFiOI Edyta Pytko i Dyrektor CKiP Tomasz Wywrót tłumacząc, że: 
u Wielki Jarmark Jarosławski jest jednym z największych wydarzeń na Podkarpaciu i jest 

chlubą miasta Jarosławia, został wysoko oceniony w konkursie organizowanym 
wspólnie przez Podkarpacką Regionalną Organizację Turystyczną oraz Polską 
Organizację Turystyczną jako wyjątkowe, atrakcyjne oraz przyjazne dla turystów 

produkty turystyczne województwa podkarpackiego, 
a - jarmark finansowany jest z projektu norweskiego, 
a jurta była planowana już w pierwszym etapie projektu, 

a  Jarosławski Jarmark nawiązuje do tradycji wielokulturowości i tradycji handlowych, 
przyjeżdżali tu kupcy z różnych stron świata, w tym z Azji, 

sa zakupiona jurta (stabilna i wytrzymała, co ma niewątpliwie wpływ na jej cenę) będzie 
służyła przez lata do przeprowadzania warsztatów, małych koncertów, itp.. 

m budżet projektu cały czas ulega zmianie, aktualizowane są bieżące kwoty, 

m oczekuje się, że do realizacji projektu zgłosi się jak największa liczba wykonawców, 
tak by można było wybrać jak najniższą ofertę, 

a stoiska handlowe stoją odsunięte o 3-4 metry od budynku Ratusza i po zakończeniu 

modernizacji płyty Rynku, zostaną przesunięte (jak tylko będzie to możliwe), 
« zmniejszenie deficytu wynika stąd, że uchwała z poprzedniego miesiąca zwiększająca 

deficyt i przychody, pokazywała środki na rachunku projektu, natomiast dzisiejsza 
dostosowuje JarosLove do obecnego planu projektu, uchwała na pewno się bilansuje. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 13. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —13, „przeciw ” — 2 i „wstrzymał się” — 3 podjęła 

uchwałę Nr 835/LXI/2023 zmieniająca uchwałę w. sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — 
raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 51 do niniejszego 

protokołu, uchwała Nr 835/LXI/2023 stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu 

nnn nnn znana zakaz ena z eee ezzace 

14/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 53 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że w związku 

z ogłoszeniem decyzji o przyznaniu dofinansowania w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg w ramach naboru wniosków na 2023 rok, wnosi się o wprowadzenie do budżetu miasta 
na rok 2023 zadania pn. „Rozbudowa drogi gminnej ul. Pełkińskiej w Jarosławiu do kwoty 

3 040 080,00 zł; w tym z dofinansowania 3 040 080,00 zł. Łączna wartość zadania to kwota 

16 082 376,14 zł; w tym do realizacji w roku 2023 - 3 040 080,00 zł, w całości ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Kwalifikowana wielkość kosztów to 13 042 296.14 zł, 
w tym dofinansowanie do 50% t.j. 6 553 797,00 zł — do wykorzystania w latach 2023 - 2024. 

Wkład własny Gminy Miejskiej Jarosław — 9 528 579,14 zł; w tym wydatki kwalifikowane - 
6 553 799,97 zł, planowane są na lata 2024-2025. 
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Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radny 

Wiesław Strzępek, radny Piotr Kozak, radna Dorota Batiuk-Jankiewicz i Przewodniczący 

rady Szczepan Łąka pytając: 

e jaki zakres prac zostanie wykonany za kwotę 3 040 080 zł w roku 2023, 

e czy zostały już podjęte jakieś prace projektowe i kosztorysowe, 

e jak się ma wskazana w uzasadnieniu kwalifikowana wielkość kosztów 13 042 296,14 
zł do wkładu własnego Gminy 9 528 579,14 zł, 

dlaczego wykonawca inwestycji ma decydować o tym, co zostanie wykonane i kiedy, 

e czy inwestycja na ulicy Pełkińskiej nie spowoduje utrudnień w ruchu kołowym 
w mieście, 

s jakie elementy planuje się wpisać do specyfikacji przetargowej. 

Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch i Dyrektor Wydziału 
Infrastruktury Technicznej Magdalena Zarębska- Lorenowicz tłumacząc, że: 

a w roku bieżącym przewiduje się przede wszystkim roboty przygotowawcze, nie 
wiadomo, czy uda się od razu wyłonić wykonawcę i nie wiadomo też, jak długo potrwa 

postępowanie przetargowe, 
a wykonawca sam sobie zagospodaruje czas pracy, według własnych sił i środków, 

a inwestycja na ulicy Pełkińskiej będzie wiązać się z przebudową skrzyżowania, budową 

chodników i zatoki autobusowej, a także przebudową całej infrastruktury podziemnej, 
u do przetargu zostanie przedłożony kosztorys tzw. pusty ofertowy, 

«a dopiero po podpisaniu umowy zostanie przedłożony harmonogram prac 
przewidzianych do realizacji. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 14. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —16, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 
podjęła uchwałę Nr 836/LX1/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok _— raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
836/LX1/2023 stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu 

nnn zzz nnn nnn zzz ane eiz aaa ez ziee 

15/ w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok 

budżetowy 2023 w związku z realizacją projektu pn. „ROZBUDOWA DROGI GMINNEJ 
KLASY (.L'" NR 111320R) UL. PEŁKIŃSKIEJ W JAROSŁAWIU w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg w ramach naborów wniosków na 2023 rok - projekt stanowi załącznik 
nr 56 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że Gmina Miejska 

Jarosław w 2022 r. złożyła wniosek o dofinansowanie zadania pn. „ROZBUDOWA DROGI 

GMINNEJ KLASY „L” NR 111320R UL. PEŁKIŃSKIEJ W JAROSŁAWIU OD KM 

0+936,90 DO KM 1+935,90" do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach naborów 

wniosków na 2023 rok. Projekt planowany jest do realizacji w okresie marzec 2023 r - 

październik 2025 r. Zakładana inwestycja obejmie m.in.: roboty ziemne, roboty rozbiórkowe, 
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podbudowy — profilowanie i zagęszczanie podłoża, wykonanie nawierzchni z betonu 

asfaltowego, wykonanie ścieżki rowerowej ichodnika, przebudowę/budowę sieci 

wodociągowej, kanalizacji deszczowej, sieci gazowej niskiego i średniego ciśnienia, sieci 

telekomunikacyjnej i światłowodowej, oznakowanie poziome, oznakowanie pionowe, 

obramowania krawężniki i obrzeża betonowe, wykonanie oświetlenia ulicznego. Projekt 

Gminy Miejskiej Jarosław został wybrany do dofinansowania. 

Poziom dofinansowania: 6 553 797,00 zł, tj. do 50 % wartości wydatków kwalifikowalnych, 

w tym w roku 2023: 3 040 080,00 zł, a w roku 2024: 3 513 717,00 zł. Udział środków Gminy 

w wydatkach kwalifikowalnych: 6553 799,97 zł, tj. ok. 50% wartości wydatków 

kwalifikowalnych. 

Wydatki kwalifikowalne ogółem: 13 107 596,97 zł. 

Wydatki niekwalifikowalne (związane z przebudową sieci wodociągowej, gazowej, 

telekomunikacyjnej, światłowodowej): 2 974 779,17 zł. 

Szacowana wartość inwestycji ogółem: 16 082 376.14 zł. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 

O godz. 14.11 obrady opuścił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 14.24 obrady opuścił radny Marcin Nazarewicz. 

O godz. 14.14 na obrady powrócił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 14.27 na obrady powrócił radny Marcin Nazarewicz. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radny 

Wiesław Strzępek, radna Wanda Czerwiec i wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy 

pytając: 
e jakie miasto ma pomysły na środki własne w roku 2024 i 2025 oraz skąd zostaną 

pozyskane, 

e czy inwestycja przy ul. Pełkińskiej nie jest zagrożona, 

e skąd bierze się taki optymizm, że w roku 2024 i 2025 nastąpi zwiększenie dochodów 
miasta, 

e naco konkretnie zostanie przeznaczona kwota ponad 3 mln zł, 

co Gmina wykona w ramach wkładu własnego w 2023 roku, 

e czy proponowane zmiany budżetowe mają odzwierciedlenie w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, 

e czy w budżecie na 2023 rok są zabezpieczone środki finansowe na roboty 
przygotowawcze inwestycji, o której mowa, 

a czy pozostawienie wykonawcy swobody, co do realizacji inwestycji, nie spowoduje, że 
miasto nie będzie miało nad nią kontroli. 

Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch i Skarbnik Miasta Anna Gołąb 
tłumacząc, że: 

a w $2 projektu uchwały na druku nr 15 jest wyraźnie napisane, skąd zostaną pokryte 
zobowiązania, 

u w Wieloletniej Prognozie Finansowej są zwiększone wydatki majątkowe na zadania 
ogółem, 

a poprzednia uchwała dokładnie pokazała, iż miasto ma zabezpieczone środki na roboty 
przygotowawcze w kolejnych latach, 

a w budżecie na 2023 rok nie ma przewidzianych środków finansowych na ten cel, całość 
inwestycji będzie finansowana w roku 2024 i 2025. 
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Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 15. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —18, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę Nr 837/LX1/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
837/LX1/2023 stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu 

p... anna nnn zeznan nnn anna ooo teo ttweetee 

17/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok (dodatkowy) - 

projekt stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że zmiany 
w budżecie wynikają z konieczności dofinansowania rozpoczętych i planowanych niżej wymienionych 
zadań inwestycyjnych: 

1) Przebudowa drogi gminnej ul. Przemysłowa w Jarosławiu w ramach Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, 

2) Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 11 z oddziałami integracyjnymi im. 

Adama Mickiewicza w Jarosławiu - dofinansowana ze środków Mechanizmu Finansowego 

Europejskiego Obszaru Gospodarczego w ramach Programu Środowisko, Energia i Zmiany 

Klimatu, 

3) Opracowanie dokumentacji projektowej na zadanie pn. Zagospodarowanie terenu przy murze 
oporowym w Jarosławiu - część drogowa oraz część dotycząca zabytku. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 

Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 

O godz. 14.38 obrady opuściła radna Wanda Czerwiec. 

O godz. 14.41 obrady opuściła radna Magdalena Cisek-Skiba. 

O godz. 14.42 na obrady powróciła radna Wanda Czerwiec. 

O godz. 14.48 na obrady powróciła radna Magdalena Cisek-Skiba. 

O godz. 14.54 obrady opuścił radny Mariusz Walter. 

Głos w dyskusji zabierali radny Piotr Kozak, radny Mariusz Walter, radny Marcin 

Nazarewicz, radny Wiesław Strzępek i wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy 

pytając: 

e co jest powodem zwiększenia środków finansowych o 500 tys. zł na przebudowę ulicy 
Przemysłowej, 

a zczego wynika konieczność wykonania dodatkowego zakresu prac na tej ulicy, 
a czy możliwe są inne źródła finansowania przedmiotowej inwestycji, aniżeli kredyt. 

s czy zasadnym jest w obecnej sytuacji finansowej miasta i ogromnego zadłużenia, 
zaciąganie kolejnego kredytu, 

a dlaczego we wcześniejszym harmonogramie prac nie przewidziano robót dodatkowych, 
na które teraz proponuje się przeznaczyć 500 tys. zł, 

s czy projekt budowlany na tę inwestycję traci ważność, a jeśli tak, to kiedy, 
a ile wynosi na chwilę obecną zadłużenie miasta, 

a czy wymagany jest udział procentowy Gminy Miejskiej Jarosław w projekcie 
norweskim. 
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«a dlaczego Skarbnik Miasta podaje różne kwoty zadłużenia miasta (w WPF jest 75 mln 
zł, w wymienionym pliku 76 mln zł, a przed chwilą radni usłyszeli kwotę 71 mln zł), 

a czy miasto dysponuje wykazem opracowanych dokumentacji na inwestycje drogowe 

(ukończonych), które z różnych przyczyn nie zostały jeszcze zrealizowane, 
s jak wygląda kwestia związana z zagospodarowaniem terenu przy murze oporowym, 

" _ jaką przewiduje się powierzchnię do zagospodarowania na część drogową wzdłuż muru 

oporowego, 
a w którym dokładnie miejscu i na jakiej długości będzie przebiegać ścieżka rowerowa 

przy murze oporowym. 

Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch, Skarbnik Miasta Anna Gołąb, 

Dyrektor Wydziału Infrastruktury Technicznej Magdalena Zarębska- Lorenowicz 
i APM Wydziału BPFiOI Edyta Pytko tłumacząc, że: 

inwestycja na ulicy Przemysłowej jest w trakcie realizacji, a dodatkowe prace wynikają 
z konieczności uregulowania gospodarki wodnej na tej ulicy i w budynkach 
przyległych, przebudowania nasypu pod chodnik, zabezpieczenia gazociągu, 
dodatkowo musi zostać przeprowadzone profilowane całej drogi, 

u nie ma możliwości innego źródła finansowania przedmiotowej inwestycji, aniżeli 
kredyt, 

a projekt budowlany na inwestycję przybudowy ul. Przemysłowej jest z 2007 roku i nie 
przewidywał dodatkowych prac, 

a na dokumentację projektową przedmiotowej inwestycji uzyskano pozwolenie na 
budowę, prowadzony jest dziennik budowy, do którego od 2007 roku dokonywane są 
wpisy prowadzonych prac, 

s na chwilę obecną zadłużenie miasta opiewa na kwotę 671 533 200 zł, 

a przy termomodernizacji ujętej w projekcie uchwały na druku nr 17 jest 70% 
dofinansowania z projektu norweskiego, a 30% - stanowi wkład własny Gminy, 

a pod koniec ubiegłego roku Gmina Miejska Jarosław dostała szansę ubiegania się 
o dodatkową dotację i z tego zamierza się skorzystać, 

s wypowiedzi Skarbnik Miasta odnośnie zadłużenia, radni powinni brać za „pewnik”, 
a Gmina Miejska Jarosław uczestniczy w projektach realizowanych wspólnie z MOF 

i w ramach jednego z priorytetów programu regionalnego, Jarosław ma otrzymać dosyć 
wysokie środki finansowe na ścieżki rowerowe, co z kolei wiąże się z koniecznością 
przygotowania stosownych projektów (stąd koncepcja muru oporowego), 

sa przygotowana koncepcja ma uwzględniać dwie kwestie, a mianowicie z jednej strony 

budowę punktu widokowego wraz ze schodami, a z drugiej strony przygotować projekt 
na parking. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 17. 

Rada Miasta w obecności 17 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —13, „przeciw ” — 2 i „wstrzymał się” — 2 podjęła 
uchwałę Nr 838/LX1I/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 
Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 838/LX1/2023 stanowi załącznik nr 
61 do niniejszego protokołu 

zzz nnn anna a na nnn nnn n nen o nne ee zaa eę 
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18/ w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego (dodatkowy) - projekt stanowi załącznik 

nr 62 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że Wprowadzenie 
uchwały o zaciągnięciu kredytu pozwoli wystąpić do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie 

o wydanie opinii o możliwości jego spłaty oraz umożliwi rozpoczęcie procedury przetargowej 
koniecznej do jego uruchomienia. 

Zaciągnięcie kredytu wynika z konieczności dofinansowania rozpoczętych niżej wymienionych zadań 
inwestycyjnych: 

1) Przebudowa drogi gminnej ul. Przemysłowej w Jarosławiu w ramach Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, 

2) Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 11 z oddziałami integracyjnymi im. 
Adama Mickiewicza w Jarosławiu - dofinansowana ze środków Mechanizmu Finansowego 

Europejskiego Obszaru Gospodarczego w ramach Programu Środowisko, Energia i Zmiany 
Klimatu, 

3) Opracowanie dokumentacji projektowej na zadanie pn. Zagospodarowanie terenu przy murze 
oporowym w Jarosławiu - część drogowa oraz część dotycząca zabytku. 

Oświadczenie w formie aktu notarialnego w myśl art. 777 $ I pkt 5 Kodeksu postępowania cywilnego 
może zostać złożone na żądanie wierzyciela - banku udzielającego kredytu. 

Akt notarialny, zgodnie z powołanym przepisem, jest tytułem egzekucyjnym i obejmuje jedynie 
obowiązek zapłaty sumy pieniężnej do wysokości w akcie wprost określonej albo oznaczonej za pomocą 

klauzuli waloryzacyjnej, gdyż w akcie wskazane zostanie zdarzenie, od którego uzależnione jest 
wykonanie obowiązku, jak również termin, do którego wierzyciel może wystąpić o nadanie temu aktowi 

klauzuli wykonalności. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 

O godz. 14.56 na obrady powrócił radny Mariusz Walter. 

O godz. 15.09 obrady opuściła radna Anetta Makarska. 

O godz. 15.11 obrady opuścił radny Witold Duszyński. 

O godz. 15.12 na obrady powrócił radny Witold Duszyński. 

O godz. 15.15 obrady opuściła wiceprzewodnicząca rady Agnieszka Wywrót. 

Skarbnik Miasta Anna Gołąb zgłosiła autopoprawkę, aby w $ 1 poprawić słowo w nawiasie 
z „Ssiedemset” na „dziewięćset”. 

Głos w dyskusji zabierali radny Piotr Kozak, radny Mariusz Walter, radny Marcin 

Nazarewicz, radny Wiesław Strzępek i wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy 
podkreślając, że: 

e miasto w roku bieżącym zrezygnowało z przeznaczenia 7 mln zł dla rad dzielnic (po 
1mln zł dla każdej), a teraz bierze się kredyty na inwestycje, które nie są pierwszą 
potrzebą, 

s radni chcieliby wiedzieć, czy przedłożony w tym roku pierwszy projekt uchwały 

odnośnie zaciągnięcia kredytu, jest pierwszym i ostatnim, czy też w trakcie roku pojawi 
się ich więcej, 

a skoro w projekcie uchwały o zaciągnięciu kredytu pojawia się zabezpieczenie w postaci 
art. 777 — to oznacza, że banki dokonują analizy kredytobiorcy, widzą zagrożenie, co 
do spłaty kredytu i w ten sposób się zabezpieczają, 

a radni wielokrotnie wskazywali, w jaki sposób miasto może uzyskać oszczędności (np. 
zmniejszenie diet radnych, pomniejszenie wynagrodzenia Burmistrza, czy połączenie 
jednostek kultury), 

s należałoby rozważyć, z których inwestycji można byłoby zrezygnować (np. bulwary 
nad Sanem), żeby nadal nie zadłużać miasta. 

Pytali również: 
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e czy rodzaj zabezpieczenia spłaty kredytu w postaci oświadczenia w formie aktu 

notarialnego w myśl art. 777 $ 1 pkt 5 Kodeksu postępowania cywilnego jest stałą 
regułą stosowaną przez samorządy, 

e ile dochodów nie zostało wykonanych w roku ubiegłym na kwotę 12 mln zł, z czego 6 

mln zł stanowiły alimenty. 
Odpowiedzi udzielali Burmistrz Miasta Waldemar Paluch i Skarbnik Miasta Anna Gołąb 
tłumacząc, że: 

s zarówno wykonanie termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej nr 11, jak 
i przebudowa ulicy Przemysłowej - to inwestycje dla mieszkańców, 

a nie ma innych możliwości finansowania inwestycji, jak zaciągnięcie kredytu 

długoterminowego, 
a informacja na temat zabezpieczenia kredytu była dwukrotnie udzielana, 

u w trakcie roku być może będą kolejne wnioski kredytowe, biorąc pod uwagę sytuację, 
jaka dzieje się na rynku zewnętrznym, 

a zaciąganie kredytów jest trudne, ale miasto nie może sobie pozwolić na to, by mogło 
zrezygnować np. z dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej na wymianę taboru autobusowego, 
a na ostatniej sesji Burmistrz pokazał radnym, jak wygląda zadłużenie miasta 

w odniesieniu do dochodów (ogółem od 2014 roku zadłużenie procentowo spada), 
s by miasto mogło się rozwijać, muszą być zaciągane kolejne kredyty, 
a dochody z tytułu alimentów nie są dochodami wypracowanymi przez miasto, ale 

dochodami wojewody. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 18. 

Rada Miasta w obecności 17 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —12, „przeciw ” — 4 i „wstrzymał się” — I podjęła 

uchwałę Nr 839%/LX1/2023 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 63 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 839%/LX1/2023 stanowi załącznik nr 64 do 
niniejszego protokołu 

19/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dodatkowy) - projekt stanowi załącznik 

nr 65 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że projekt uchwały 

dotyczy nieruchomości położonych w obrębie 5 Ewidencji Gruntów miasta Jarosławia przy ul. 
Pawłosiowskiej. Dla przedmiotowego terenu brak jest planu określającego jego przeznaczenie. 

Wobec braku uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały na druku 
nr 19. 

Rada Miasta w obecności 17 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —15, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 2 

podjęła uchwałę Nr 840/LXI/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 
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zbycie nieruchomości — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 66 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 840/LXV/2023 stanowi załącznik nr 67 do 
niniejszego protokołu 

20/ w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (dodatkowy) - projekt stanowi 

załącznik nr 68 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że przedmiotem 
projektu uchwały jest dokonanie zamiany nieruchomości położonych w obrębie 5: 

1) nr ewid. gruntu 1/39 o powierzchni 0,0907 ha, stanowiącej własność Gminy Miejskiej 

Jarosław za nieruchomości stanowiące własność osoby prawnej „„Sokołów” Spółka 
akcyjna, oddział w Jarosławiu oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków 

jako działki: 
1/ nr 572/2 o pow. 0.1237 ha, 

2/ nr 572/3 o pow. 0,0170 ha. 
Działki, które nabędzie Gmina Miejska, zostaną wykorzystane na cele drogowe ul. Chrobrego 
oraz ul. Przemysłowej. 

O godz. 15.20 obrady opuściła radna Monika Więckowska. 

O godz. 15.20 obrady opuścił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 15.22 na obrady powrócił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 15.28 obrady opuścił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 15.29 obrady opuścił radny Antoni Lotycz. 

O godz. 15.33 na obrady powrócił radny Jarosław Litwiak. 
O godz. 15.35 na obrady powrócił radny Antoni Lotycz. 

Głos w dyskusji zabierali radny Piotr Kozak, radny Mariusz Walter, radny Marcin 
Nazarewicz i radny Wiesław Strzępek pytając: 

e czy w przypadku zamiany działek o nierównej wartości, przewidziana jest dopłata, 

e dlaczego od 2007 roku nie wyprostowano występujących nieścisłości, gdyż przez 
działkę 572/3, która ma być przedmiotem zamiany, przebiega droga. 

« jakiego rodzaju infrastruktura znajduje się na działce będącej przedmiotem zamiany. 
czy to są elewatory i czy są dzierżawione przez Zakłady Mięsne „Sokołów ”, 

a czy jest podmiot, który bezprawnie korzysta z działki gminnej (umieścił urządzenia) 
i ile jest takich podmiotów, 

a czy prawdą jest, że miasto ponosi nakłady na gruncie, którego nie jest właścicielem, 
u kto wystąpił z wnioskiem o zamianę działek, czy Urząd Miasta, czy przedsiębiorca, 

u czy wartość zbiorników będzie uwzględniona w ogólnym rozliczeniu. 
Odpowiedzi udzielały Dyrektor Wydziału GKN Grażyna Strzelec i Dyrektor WIT 
Magdalena Zarębska-Lorenowicz tłumacząc, że: 

« zamiana działek będzie za dopłatą, zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomości. 
dopłacać będzie strona, której wartość działki jest niższa, 

a rolą Urzędu jest m.in. prostowanie występujących nieścisłości w gruntach, 
a nie trzeba być właścicielem działki, by można było realizować inwestycje, do tego 

wystarczy pozwolenie na budowę i prawo do dysponowania terenem na cele 
budowlane, 

u  nadziałce gminnej znajdują się dwa zbiorniki (wyrównujące wodę), ale trudno określić, 

czy są dzierżawione przez Zakłady Mięsne, 
u na terenie miasta Jarosławia są nieruchomości, z których bezpłatnie korzystają 

podmioty i w miarę możliwości sprawy te są regulowane (podejmowane są próby 
odnalezienia użytkownika). 
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Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 20. 

Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —1Il, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 3 
podjęła uchwałę Nr 840/LXI/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

zamianę nieruchomości — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 69 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 840/LX1/2023 stanowi załącznik nr 70 do 
niniejszego protokołu 

ann nnn nina zaa eze 

16/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 rok - 

projekt stanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu. 
  

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka przypomniał, że radni otrzymali 
w piątek ( 24 marca br.) wymieniony załącznik nr 1 do niniejszego projektu uchwały. 
Ponadto poinformował, że zmiany wprowadzone w niniejszej prognozie finansowej 

uwzględniają zmiany w budżecie wprowadzone w bieżącym roku i proponowane do podjęcia 
w dniu 27 marca 2023 roku. Wieloletnia Prognoza Finansowa uwzględnia również projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok 
budżetowy 2023 w związku zrealizacją projektu pn. "Rozbudowa drogi gminnej klasy 
ul. Pełkińskiej w Jarosławiu w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach 

naborów wniosków na 2023 rok. 
Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 

O godz. 15.43 obrady opuścił radny Piotr Kozak. 

O godz. 15.46 na obrady powrócił radny Piotr Kozak. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter i radny Marcin Nazarewicz ponownie 

prosząc o podanie rzeczywistej kwoty zadłużenia miasta. 

Odpowiedzi udzielała Skarbnik Miasta Anna Gołąb tłumacząc, że czym innym jest kwota 
aktualnego zadłużenia (ok. 71 mln zł), a czym innym dług wykazany w WPF. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 

W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady Szczepan Łąka poddał pod głosowanie: 

m wymianę załącznika nr 1 do projektu uchwały na druku nr 16 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 rok 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 14 radnych przy głosach: 
„za”- 12, 

„przeciw ” — brak, 

„wstrzymał się” — 2 

przyjęła wymieniony załącznik nr 1 do projektu uchwały na druku nr 16. 
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-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 72 do niniejszego 
protokołu. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały na druku nr 16 wraz z przyjętym 
wymienionym załącznikiem nr 1. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —13, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 2 
podjęła uchwałę Nr 841/LXI/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 rok - raport 
z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu, 
uchwała Nr 841/LX12023 stanowi załącznik nr 74 do niniejszego protokołu. 

  

Przerwa od godz. 15.47 do 15.59 
  

O godz. 15.59 obrady opuściła radna wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót. 

Ad VII. Przyjęcie apelu w sprawie obrony dobrego imienia św. Jana 

Pawła II - pismo Klubu radnych PiS stanowi załącznik nr 75 do niniejszego protokołu, 

projekt apelu stanowi załącznik nr 76 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że Klub Radnych 
Prawa i Sprawiedliwości w dniu 14 marca 2023 r. złożył wniosek o umieszczenie w porządku 

obrad sesji i podjęcie przez Radę Miasta Jarosławia apelu w sprawie obrony dobrego imienia 
św. Jana Pawła II. Treść apelu radni otrzymali elektronicznie wraz z materiałami na sesję. 
Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy odczytała treść apelu. 

Radni Jarosław Litwiak, Dorota Batiuk-Jankiewicz i Przewodniczący Rady Szczepan 

Łąka oświadczyli, iż nie będą brać udziału w głosowaniu, gdyż łączenie osoby św. Jana Pawła 
II z polityką w ich ocenie jest niestosowne. Niektóre zapisy zawarte w treści apelu oparte są na 
doniesieniach medialnych, a prowadzone śledztwo dziennikarskie nie jest nagonką na postać 

Jana Pawła II, ale próbą dojścia do prawdy. W tej sytuacji można odnieść wrażenie, że cała 
inicjatywa pochodząca ,,z góry” jest próbą uwikłania radnych w spór polityczny. Przyjmowanie 

przez samorządy tego typu apeli jest wciąganiem św. Jana Pawła II do polityki. Świętość Jana 
Pawła II, dorobek intelektualny i duchowy przetrwał próbę czasu i broni się sam, tak jak broni 
się jego wkład w zmiany ustrojowe w naszym kraju. Apele polityków czy samorządowców nie 

pomogą w obronie dobrego imienia św. Jana Pawła II, wręcz szkodzą całemu kościołowi, co 
potwierdził abp Grzegorz Ryś, członek Episkopatu Polski w słowach: „Apelujemy o to, żeby 
nie robić z Jana Pawła II tematu walki politycznej ”. 

Z kolei radny Wiesław Strzępek zaproponował przyjęcie apelu przez aklamację, co pozwoli 
radnym na nieokreślanie się po jednej bądź drugiej stronie. 
Radny Mariusz Walter zaznaczył, że nikt nikogo nie zmusza do poparcia apelu, a każdy radny 
może wyrazić swoją opinię poprzez głosowanie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy zawnioskowała o zakończenie dyskusji 
i przystąpienie do głosowania. 
Radny Marcin Nazarewicz przytoczył fragmenty encykliki o pracy ludzkiej Jana Pawła II, 

w której papież pisze, że praca jest podstawową wartością człowieka, za którą powinien 
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otrzymywać godziwe wynagrodzenie. Te słowa, według radnego, powinny przyświecać 
radnym Rady Miasta Jarosławia, od których w dużej mierze zależy kwestia wynagrodzeń 
pracowników jednostek podległych miastu. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poddał pod głosowanie apel w sprawie obrony 
dobrego imienia św. Jana Pawła II, zgodnie z treścią zaproponowaną przez radnych Klubu PiS. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —12, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — brak 

przyjęła Apel Nr 2/LX1/2023 w sprawie obrony dobrego imienia Św. 
Jana Pawła II — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 

77 do niniejszego protokołu, Apel Nr 2/LX1/2023 stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu. 
anna nz R... nana aa ooo eee. c. 

Ad VIII. Informacja na temat rozwiązywania problemów społecznych 
na terenie miasta Jarosław. Omówienie działalności MOPS: 

a) sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jarosławiu 
za 2022 rok, 

b) sprawozdanie z realizacji Programu „Jarosławska Karta Seniora” za rok 2022, 

c) sprawozdanie z realizacji Programu „Jarosławska Karta Dużej Rodziny” za rok 

2022, 
d) sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny dla Gminy Miejskiej 

Jarosław za rok 2022 

-Informacja na temat rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta Jarosław stanowi 

załącznik nr 79 do niniejszego protokołu, 

-sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jarosławiu za 2022 rok stanowi 
załącznik nr 80 do niniejszego protokołu, 

-sprawozdanie z realizacji Programu , Jarosławska Karta Seniora” za rok 2022 stanowi załącznik nr 
81 do niniejszego protokołu, 
-Sprawozdanie z realizacji Programu „Jarosławska Karta Dużej Rodziny” za rok 2022 stanowi 

załącznik nr 82 do niniejszego protokołu, 

-Sprawozdanie z realizacji programu wspierania rodziny dla Gminy Miejskiej Jarosław za rok 2022 
stanowi załącznik nr 83 do niniejszego protokołu. 

O godz. 16.20 obrady opuściła radna Magdalena Cisek-Skiba i radny Antoni Lotycz. 

O godz. 16.23 obrady opuścił radny Piotr Baran. 

O godz. 16.24 obrady opuścił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 16.37 obrady opuścił radny Marcin Nazarewicz. 

O godz. 16.39 na obrady powrócił radny Marcin Nazarewicz. 

O godz. 16.40 obrady opuścił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 16.44 na obrady powrócił radny Jarosław Litwiak. 

W dyskusji na temat powyższych dokumentów brali udział: radna Wanda Czerwiec, radny 

Mariusz Walter, radny Wiesław Strzępek, radny Piotr Kozak, radny Marcin Nazarewicz, 

wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy, Przewodniczący Rady Szczepan Łąka i radny 
Jarosław Litwiak pytając: 

u jakie do tej pory podjęto działania, by zakończyć trwający w MOPS spór zbiorowy, 
a _ jak wygląda sprawa mediacji i czy została zakończona, 
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w jaki sposób i w jakiej formie pracownicy MOPS docierają do osób wymagających 

pomocy w mieście, 
jak rozpoznawane i zaspakajane są niezbędne potrzeby życiowe osób potrzebujących, 

o kwestię zatrudnienia w MOPS i niskich wynagrodzeń otrzymywanych przez 

pracowników jednostki, 
czy w chwili obecnej są osoby oczekujące na przyjęcie do domów pomocy społecznej, 

o kwestię bezrobocia w mieście, które plasuje się na pierwszym miejscu jako wskaźnik 
trudnej sytuacji życiowej mieszkańców, 

o liczbę osób, które złożyły wniosek o przyznanie dodatku węglowego i 
czy wszystkim został wypłacony, 
na co została przeznaczona kwota w wysokości 139 tys. zł (dotycząca seniorów), 

dlaczego w przedłożonym sprawozdaniu nie podano informacji na temat zakupionego 

agregatu prądotwórczego, 
w jaki sposób zachęca się mieszkańców do skorzystania z Jarosławskiej Karty Dużej 
Rodziny. 

czy zaproponowane ograniczenia ulg w Karcie Dużej Rodziny nie wpłynęły na 
zniechęcenie potencjalnych partnerów biorących udział w programie, 
czy prawdą jest, że pod koniec roku, MOPS zwraca do budżetu miasta niewykorzystane 
środki finansowe, które można byłoby przeznaczyć na podwyżki dla pracowników 

jednostki, 

czy dyrekcja MOPS złożyła do Urzędu zapotrzebowanie na kwotę 200 tys. zł 

z przeznaczeniem na podwyżki płac i czy prawdą jest, że najpierw te środki jednostce 
przyznano, a następnie odebrano, 

czy faktycznie pracownicy MOPS otrzymują najniższe wynagrodzenia w porównaniu 
do pracowników pozostałych jednostek podległych miastu, 

ile w MOPS jest zatrudnionych pracowników socjalnych w odniesieniu do wymogów 
ustawowych, które nakazują, aby na jednego pracownika socjalnego przypadało 2 tys. 
mieszkańców. 

W toku dyskusji radni odnosili się również do wyjazdu delegacji miasta Jarosławia do Norwegii 
i kosztów, jakie z tym wyjazdem były poniesione. 

Wyjaśnień udzielali Zastępca Burmistrza Miasta Dariusz Tracz, Dyrektor MOPS 

Agnieszka Kruba-Nieckarz oraz Zastępca Dyrektora MOPS Barbara Kwaśniak 
tłumacząc, że: 

spór zbiorowy w MOPS trwa już długo i trudno określić czas jego zakończenia, 
postulaty zgłoszone przez pracowników ośrodka uległy dezaktualizacji, 

Burmistrz Miasta nie jest stroną w sporze, ale jego przedstawiciel, tj. Zastępca Burmistrza 
Miasta Dariusz Tracz, uczestniczy w spotkaniach, 

potrzeby mieszkańców rozpoznawane są na podstawie zgłoszeń osób trzecich (przez 
osoby spokrewnione, sygnał telefoniczny, mailowy, itp.) oraz wniosek strony, i na tej 

podstawie pracownik socjalny podejmuje odpowiednie działania, 
jedną ze świadczonych przez MOPS form pomocy są trzy rodzaje usług opiekuńczych, 
w 2022 roku dodatek węglowy został zrealizowany na kwotę 6 mln 750 tys. zł, 

w ramach kwoty 139 tys. zł z rządowego programu zakupiono 100 opasek 
bezpieczeństwa dla seniorów Smartwatch (przycisk SOS, który można użyć w razie 
zagrożenia zdrowia i życia poprzez połączenie z Centrum Ratownictwa Medycznego), 
Jarosławska Karta Dużej Rodziny, jak i Jarosławska Karta Seniora, cieszą się ogromnym 
zainteresowaniem, 

agregat prądotwórczy został zakupiony z pieniędzy na zarządzanie kryzowe (kwota 
95 tys. zł) i został użyczony stronie ukraińskiej, 
na koniec grudnia 2022 roku pracownikom ośrodka zostały wypłacone dodatki specjalne, 
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a potrzebna kwota 200 tys. zł musiała zostać zabrana z MOPS, gdyż nie było możliwości 
pozyskania tych środków z innych jednostek, 

u nie jest łatwo znaleźć pracownika socjalnego o wymaganych kwalifikacjach. 

Wobec braku uwag i pytań, Rada przystąpiła do procedowania kolejnego punktu obrad. 

EEEE EZNPEZPRZOZZETZZTRZZZZZZZZOEZZZZAZZZZZZZZENZZZKZZRZZZZZCZZEZZZZREZEZKZZOZZYTYPZNZZOZATZOZZRERERZRZEKZ 

Ad IX. Raport z wykonania _Gminnego_Programu_ Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych _oraz_Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Miasta Jarosławia za rok 2022 — raport stanowi załącznik nr 
84 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Szczepan Łąka przypomniał, że raport z wykonania Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Miasta Jarosławia za rok 2022 r. radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 
Rada ma obowiązek zapoznania się z niniejszym raportem bez konieczności przyjmowania go 
w głosowaniu. 

Opinię Komisji Infrastruktury Społecznej przedstawił Przewodniczący Komicji Jarosław 

Litwiak. Komisja na posiedzeniu w dniu 24 marca 2023 r. dokonała analizy i nie wniosła 
żadnych uwag do niniejszego dokumentu. 
Radna Wanda Czerwiec poprosiła o wyjaśnienie, dlaczego Gmina Miejska Jarosław nie 

wdraża programu przeciwdziałania narkomanii młodzieży i dorosłych. 
Wyjaśnień udzielali Zastępca Burmistrza Miasta Dariusz Tracz, Dyrektor Wydziału 

Spraw Społecznych i Obronnych UM Lesław Strohbach oraz Dyrektor Wydziału Oświaty 

i Sportu UM Renata Chlebowska tłumacząc, że: 
a program przeciwdziałania narkomanii młodzieży i dorosłych jest realizowany, są 

ogłaszane konkursy w trybie ustawy o pożytku publicznym i o wolontariacie, 

a co roku wdrażany jest program dotyczący zwalczania narkomanii, który do 2022 roku 
był przeprowadzany przez firmę KARAN. 

RRREZZEZEZEZEKSZZZEKIETESZKZRZEZZEREKZKZZZZETZKKZZEKSSTEKZZESKZZZEZZZETETZZETEZZOTTZOPEROZTEZEE 

Ad X. Sprawozdanie z_ działalności Burmistrza __w_ okresie 

międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady - sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 85 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Szczepan Łąka poinformował, że sprawozdanie z działalności 
Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta, radni 
otrzymali elektronicznie wraz z materiałami na sesję i mogli się z tym dokumentem zapoznać. 

Wobec braku uwag i pytań, Rada przystąpiła do procedowania kolejnego punktu obrad. 

znana. n noe n ana a e e aoi ao tata. 

Ad XI. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Szczepan Łąka odczytał treść pism: 

1/ odnośnie przekazania aportem nieruchomości — pismo stanowi załącznik nr 86 do niniejszego 
protokołu, 
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2/ od Prezesa Sądu Rejonowego w Jarosławiu odnośnie wykonywania pracy na cele społeczne 
przez nieletnich — pismo stanowi załącznik nr 87 do niniejszego protokołu. 

Poinformował, że w okresie sprawozdawczym do Biura Rady wpłynęły uchwały Regionalnej 
Izby Obrachunkowej - organu nadzoru i kontroli gospodarki finansowej jednostek samorządu 

terytorialnego, dotyczące rozstrzygnięć, w których radni Marcin Nazarewicz i Wiesław 
Strzępek stawiali przewodniczącemu zarzuty fałszowania dokumentów. Rozstrzygnięcia 
Regionalnej Izby Obrachunkowej są jednoznaczne, a mianowicie: 

1) Uchwała Nr IX/495/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Rzeszowie umarza postępowanie w sprawie uznania za nieważną uchwałę Nr 

807/LIX/2023 Rady Miasta Jarosławia z dnia 30 stycznia 2023 r. w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 r. — niniejsze pismo 

radni otrzymali wraz z materiałami na sesję, 
2) Uchwała Nr X/557/2023 z dnia 14 marca 2023 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie umarza postępowanie w sprawie uznania za nieważną uchwałę Nr 

796/LIX/2023 Rady Miasta Jarosławia z dnia 30 stycznia 2023 r. w sprawie uchwały 
budżetowej Miasta Jarosławia na rok 2023 — niniejsze pismo radni otrzymali wraz 

z materiałami na sesję, 

Wpłynęły również pisma: 
1) z Centrum Kultury i Promocji w Jarosławiu — sprawozdanie z działalności za 2022 rok 

— zostało skierowane do Komisji Infrastruktury Społecznej, 
2) z Jarosławskiego Ośrodka Kultury i Sztuki - sprawozdanie z działalności za 2022 rok 

— raport został skierowany do Komisji Infrastruktury Społecznej, 

3) od Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy nr III w Jarosławiu pana Marcina Zaborniaka 

— wniosek o podjęcie inicjatywy związanej z przeprowadzeniem wyborów do Rad 
Dzielnic nowej kadencji odpowiedź został udzielona, 

4) Sprawozdania z Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 
a) sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jarosławiu 

za 2022 rok, 
b) sprawozdanie z realizacji Programu „Jarosławska Karta Seniora” za rok 2022, 

c) sprawozdanie z realizacji Programu „Jarosławska Karta Dużej Rodziny” za rok 

2022, 
d) sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny dla Gminy Miejskiej 

Jarosław za rok 2022, 

5) ze Związku Nauczycielstwa Polskiego wyrażające zaniepokojenie planami połączenia 

obsługi finansowo-księgowej szkół i przedszkoli podległych Urzędowi Miasta 

Jarosławia — pismo przekazano wszystkim radni, 

6) od wojewody podkarpackiego w kwestii prawidłowego ustalania zasad przyznawania 

diet radnym. 

EEEE ZZEZEZTEZZZZEZZETZTZZZYZEZZZTEPEEKZZESERZKZOTERZZETEZETEOTOTEYRZZETZY 

Ad XII. Wolne wnioski i informacje. 

W tym punkcie obrad głos zabrali: 
++ wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy - odczytała treść petycji skierowanej od 

rodziców uczniów Szkoły Podstawowej nr 11 z Oddziałami Integracyjnymi im. Adama 
Mickiewicza w Jarosławiu w sprawie niezakwalifikowania dzieci do klasy pierwszej w roku 

szkolnym 2023/2024. Niniejsza petycja została złożona również do Burmistrza Miasta oraz 
Dyrektor Wydziału Oświaty i Sportu Urzędu Miasta. W przedmiotowej sprawie ma odbyć 
się spotkanie rodziców z władzami miasta; 
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+ radny Piotr Kozak 

e poprosił o podanie liczby osób, które wzięły udział w konsultacjach społecznych, 

dotyczących wyboru wariantów rozwiązań oszczędnościowych, zwłaszcza w kontekście 
podjętej decyzji o wyłączeniu co drugiej lampy w mieście, 

ezapytał, czy prawdą jest, że dzierżawcy działek na terenie miasta otrzymali informację 
o wzroście stawki o wskaźnik inflacji; jaki był stopień inflacji od 2006 roku do chwili 
obecnej i dlaczego to nie było brane pod uwagę, skoro był zapis w umowach; czy 
w związku z podwyżką, ktoś zrezygnował z dzierżawy i przez to miasto nie będzie miało 
dochodu; 

«Ł radny Marcin Nazarewicz 

e zwrócił uwagę, iż prowadzone przez Gminę Miejską konsultacje społeczne są mało 
miarodajne i wiarygodne, gdyż nie ma możliwości weryfikacji osób biorących w nich 
udział (jedna osoba może oddać głos kilka razy), formularz konsultacyjny jest źle 
przygotowany, 

e przypomniał, że 30 września 2022 r. Rada Dzielnicy nr VII wystosowała do Burmistrza 
Miasta pismo, aby niewykorzystane środki finansowe w dzielnicy nr VII w ramach 
przyznanego 1 mln zł na dzielnicę, przeznaczyć na budowę i modernizację oświetlenia, 
jednak wniosek ten nie spotkał się z zainteresowaniem, 

e pytał, czy wyłączanie lamp w mieście będzie prowadzone w systemie zamiennym, 

e poprosił o informację na temat kosztu wydruku Kalejdoskopu Jarosławskiego, a także 
kosztu organizacji spotkań Burmistrza w dzielnicach, jak również czy frekwencja na 
spotkaniach jest adekwatna do poniesionych kosztów, zwłaszcza że pracownicy 
współuczestniczący w spotkaniach w dzielnicach, należą do grupy pracowników 
wysoko uposażonych; 

+ radny Wiesław Strzępek 
e kwestia oświetlenia wymaga szerszej analizy, czym innym jest brak lampy w centrum 

miasta, gdzie świecą witryny sklepów, a czym innym tereny odległe, np. ulica 
Słoneczna, 

e zaapelował do Burmistrza, aby zaniechał budowania fałszywego wizerunku 

dotyczącego Rady Dzielnicy nr I (w kontekście pisma mieszkanki ulicy Zgody), 

e poinformował, że Przewodniczący Rady Miasta zażądał od niego przeprosin w związku 
z rzekomym naruszeniem dóbr osobistych i usunięciem skutków dokonanych naruszeń 
podczas konferencji prasowej pod rygorem pozwu sądowego - czego nie zamierza 

uczynić, bo w jego ocenie, przeprosiny należą się radnym Rady Miasta Jarosławia, za 
to, że rekomendował pana Szczepana Łąkę na Przewodniczącego Rady Miasta 
Jarosławia; 

+ Przewodniczący Rady Szczepan Łąka - podczas spotkań Burmistrza w dzielnicach 

z mieszkańcami przekazano informację o możliwości zgłaszania wniosków, co do potrzeby 
włączenia lampy ulicznej w miejscach niebezpiecznych; 

+ radny Mariusz Walter 
e podważył fakt, że tylko 10 osób biorących udział w konsultacjach zadecydowało 

o tym, że w mieście wyłączono co drugą lampę uliczną, 

e pytał, czy właściciel posesji, przy której została wyłączona lampa, jest zwolniony 
z podatku od nieruchomości, 

e kto opracował i dla kogo jest 33 punkty zaleceń oszczędnościowych, 
zamieszczonych w Kalejdoskopie Jarosławskim, 

© zapytał, czy zostały podjęte jakiekolwiek działania w sprawie budowy kanalizacji na 
terenie dzielnicy nr VII; 

Protokół z LXI sesji Rady Miasta Jarosławia odbytej w dniu 27 marca 2023 r. Strona 36



= radna Wanda Czerwiec - zwróciła uwagę, że wyłączenie lamp ulicznych może skutkować 

wzrostem ryzyka wypadków, dlatego zapytała, czy miasto jest na taką sytuację 
przygotowane, jeśli chodzi o ubezpieczenie; 

<+ radny Jarosław Litwiak - zwrócił uwagę, że umieszczenie informacji w Kalejdoskopie na 

temat oszczędzania nie jest czymś niestosownym, bo ma na celu przypomnienie 
mieszkańcom, w jaki sposób mogą zaoszczędzić. 

W odpowiedzi: 

+ Dyrektor Wydziału Oświaty i Sportu UM Renata Chlebowska 

podkreśliła, że co roku rekrutacja do żłobków, przedszkoli, zerówek i klas pierwszych 
szkół podstawowych jest prowadzona elektronicznie, 

w pierwszej kolejności przyjmowane są dzieci z obwodu szkoły, w tym przypadku było 
9 dzieci spoza terenu, 

rekrutacja do jednostek oświatowych prowadzona jest według określonych zasad, 
przyznawane są punkty np. za rodzeństwo dziecka uczęszczającego do danej placówki, 

nie można utworzyć klasy, która będzie liczyła tylko 9 uczniów, niemniej rodzicom 
zaproponowano zapisanie dzieci do innych szkół na terenie Jarosławia, tj. SP nr 4. 6 
17, 

utrzymanie jednego oddziału z jednym nauczycielem wspomagającym to koszt ponad 
200 tys. zł rocznie. 

+ Sekretarz Miasta Magdalena Kapusta 

ceny energii elektrycznej znacznie wzrosły w stosunku do lat ubiegłych, 

faktycznie temat oświetlenia ulicznego został poddany konsultacjom społecznym, które 
trwały od 25 stycznia do 28 lutego br., 

w konsultacjach wzięło udział łącznie 109 osób, z czego 77 formularzy złożono przez 

Internet, a pozostałe były wrzucone do urny w budynku Ratusza; 73% ankietowanych 
opowiedziało się za wyłączeniem co drugiej latarni w mieście, 

kwestia oświetlenia w mieście ciągle jest dyskutowana, odbierane są telefony od 
mieszkańców i każdy taki głos jest poddawany analizie, jeśli tylko zgłoszenie zostanie 

uznane za zasadne (brak oświetlenia powoduje zagrożenie bezpieczeństwa) — to będą 
podejmowane odpowiednie działania, 

ogłoszone konsultacje społeczne miały dać możliwość wypowiedzenia się wszystkim 
mieszkańcom w temacie oświetlenia, 

ubezpieczenie miasta jest ważne do 31 sierpnia 2023 r. i obejmuje kolizje oraz wypadki 
komunikacyjne, 

w spotkaniach Burmistrza z mieszkańcami w dzielnicach biorą udział dyrektorzy 
Wydziałów Urzędu oraz Prezesi Spółek i zgodnie z Kodeksem Pracy nie przysługują 

im wynagrodzenia za świadczenie pracy w godzinach nadliczbowych ani czas wolny, 

komunikat dotyczący wdrażania oszczędności w gospodarstwach domowych został 
opublikowany również na stronie internetowej Ministra Klimatu i Ochrony Środowiska. 

+ Dyrektor Wydziału Nieruchomościami, Mieniem Komunalnym i Ochrony Środowiska 
UM Grażyna Strzelec 

e prawdą jest, że prowadzona jest waloryzacja stawek w obowiązujących umowach 
dzierżawy, 

e  intensyfikacja działań w tym kierunku podyktowana jest wynikami kontroli, w latach 
poprzednich koszt wysłania zawiadomienia z informacją do dzierżawców 
przekraczał wartość waloryzacji, 

e przez podniesienie stawki nikt nie zrezygnował z dzierżawy. 
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Ad XIII. Zakończenie obrad 
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Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia 

„mgr Szczepan Łąka 

(Dea i Że 

Nikt z radnych nie zgłosił pisemnego wystąpienia w trybie $77 ust.6 Statutu Gminy 

Miejskiej Jarosław. 

Protokół sporządziły: 

    

  

inspektor 

Marta Ma 

inspektor iału Or. izacyjno-Administracyjnego 

Barbara Brzezińska 

podinspektor Wydziału Organizacyjno-Administracyjnego 

cyjno-Administracyjnego 
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